

الرقم العام:	القسم: أصول التربية	الكلية: كلية التربية
التاريخ: ٢٠١٧	الدرجة العلمية: الماجستير	اسم الطالب: عماد حمدي محمود الزيات
عنوان الرسالة: التخطيط لتطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر		
ملخص الرسالة		
<p style="text-align: right;">مشكلة الدراسة</p> <p>تتحدد مشكلة الدراسة في التساؤل الرئيس التالي</p> <p>ما أسس التخطيط لتطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر ؟</p> <p>ويتفرع من هذا التساؤل عدة تساؤلات فرعية وهي:</p> <ol style="list-style-type: none"> ١. ما الإطار المفاهيمي للكوبونات التعليمية؟ ٢. ما أهم مبررات تطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر؟ ٣. ما أهم النماذج والتجارب العالمية والإقليمية والعربية في تطبيق نظام الكوبونات التعليمية؟ ٤. ما أهم متطلبات تطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر؟ ٥. ما التصور المقترح لتطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر ؟ <p style="text-align: right;">منهج الدراسة</p> <p>اعتمدت الدراسة الحالية على المنهج الوصفي لملاءمته لطبيعة المشكلة – حيث يرمى لوصف واقع المشكلة كما هي مع تحديد الصورة التي يجب أن تكون عليه هذه الظاهرة.</p> <p style="text-align: right;">أهداف الدراسة</p> <ul style="list-style-type: none"> - يتركز هدف الدراسة الرئيس على معرفة أهم الأسس التخطيطية لتطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر. - التعرف على الإطار المفاهيمي للكوبونات التعليمية. - التوصل لأهم مبررات ومتطلبات تطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر. - عرض لبعض النماذج والتجارب العالمية والإقليمية والعربية في مجال تطبيق نظام الكوبونات التعليمية. - التعرف على متطلبات تطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر. - كما تهدف الدراسة إلى وضع تصور مقترح لتطبيق نظام الكوبونات التعليمية في مصر. 		
رؤوس الموضوعات :		
التخطيط – الكوبونات التعليمية – مصر - تجارب عالمية		



Central Library

COLLEGE: Damietta Faculty of Education	DEPARTMENT: Foundations of Education	CALL ON:
AUTHOR: Emad Hamdi Mahmoud Al Zayat	DEGREE: Master.Degree in Education	DATE: 2017
DISSERTATION TITLE:		
Planning for implementing the educational coupons systems in Egypt		
DISSERTATION ABSTRACT		
<p><u>The problem of the study</u></p> <p>The problem of the study lies in the following main question: What is the basis for planning the application of the system of educational coupons in Egypt? The following sub question branches from the main major questions: 1) What is the conceptual frame work of the educational coupons? 2) What are the most important international experiences (Arab-Foreign) in the application of the educational coupons systems. 3) What are the most important justifications and requirements in the application of the educational coupons systems in Egypt. 4) What are the supposed plan to Apply the educational coupons system in Egypt ?</p> <p><u>Methodology of Study</u></p> <p>The method used in the study is : " The Descriptive method" The study used the descriptive method as it suits the nature of the problem.</p> <p><u>The aims of the study</u></p> <ul style="list-style-type: none"> - Recognizing the conceptual framework of the educational coupons. - Presenting some of Arab and foreign experiences in the application of the systems of educational coupons. - Reaching the most important reasons and requirement of applying the educational coupons in Egypt. -The study also seeks putting a proposed plan to implement the educational coupons system in Egypt. 		
<p><u>Key Words</u> : Planning - educational coupons - Egypt - Libya - international experiences</p>		